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                                     PROCES -VERBAL 
 

încheiat cu ocazia Şedinţei ordinare a Consiliului local municipal       
  Tîrgu-Mureş  din  data  de  28 aprilie  2011 

 
 

 
 

S-a prezentat Sinteza procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local 
municipal Tîrgu-Mureş din data de 31 martie 2011. 

Dl. consilier Vlas: - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, declar deschise 
lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, din data de 28  aprilie 
2011. 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la  şedinţă 21 consilieri locali. 
Absentează domnii consilieri  Gujan Lucian şi Peti Andrei.  

Ordinea de zi a şedinţei de azi cuprinde 31 de puncte, plus 10 puncte în regim de 
urgenţă. De asemenea, avem şi o şedinţă A.G.A. – S.C. Administrator Imobile şi Pieţe S.R.L. 

Întreb domnii consilieri dacă doresc să ridice unele probleme de interes general, 
înainte de a intra în ordinea de zi. 

Dl. consilier Kolozsvari: - aş dori să semnalez conducerii primăriei, consiliului, că 
sunt foarte multe plângeri la adresa transportului în comun, autobuzele sunt murdare, nu circulă 
cum trebuie, etc. În plus, noi am avut o hotărâre a comisiei de buget-finanţe care a fost admisă 
de toată lumea, că până la sfârşitul lunii martie se va pregăti un material cu acele subvenţii pe 
care le plătim noi  pentru transportul în comun; cu justificări, etc. Materialul acesta nu s-a 
prezentat şi dacă nu se prezintă până la şedinţa viitoare, atunci voi fi nevoit să propun nişte 
măsuri drastice contra celor care au ignorat hotărârea consiliului. 

Dl consilier Vlas: - dacă în sală se regăsesc cei care au aceste atribuţiuni, dacă nu, 
Secretariatul să transmită serviciului de resort problemele ridicate de dl. Kolozsvari. 

Dl. consilier Roman: - vă fac o invitaţie verbală, dar săptămâna viitoare veţi primi 
şi în scris, o invitaţie la cea de-a doua ediţie la Raliul Tîrgu-Mureş, eu adresez invitaţia tuturor 
colegilor pentru că şi consiliul local este partener la eveniment şi o să primiţi programul. 
Săptămâna viitoare va începe, între 6-7 mai 2011, la Tîrgu-Mureş va avea loc proba 
superspecială. 

Dl. consilier Vlas: - referitor la ordinea de zi, dacă aveţi propuneri. Avem 31 de 
puncte şi 10 în regim de urgenţă. 

Supun votului dvs. ordinea de zi propusă. 
Cine este pentru? – 20 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Ordinea de zi a fost aprobată cu 20 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al Municipiului Tîrgu Mureş 

pentru anul 2011: 
Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Dl. consilier Kolzsvari: - comisia de cultură a făcut o propunere care a admis-o 

comisia de buget şi nu a mai fost redactată o altă variantă, deci cu observaţia comisiei de cultură 
care a fost însuşită de comisia de buget. 

Dl. consilier Vlas: - supun la vot materialul cu observaţia comisiei de cultură. 
Cine este pentru? – 20 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
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Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea organigramelor şi statelor de funcţii 

aferente Aparatului de specialitate al Primarului şi ale unor servicii publice din subordinea 
Consiliului local municipal Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

23/08.02.2011 referitoare la acceptarea propunerii de transmitere a unui imobil din proprietatea 
publică a Statului şi administrarea Instituţiei Prefectului Judeţului Mureş în domeniul public al 
Municipiului Tîrgu Mureş şi în administrarea Consiliului local municipal Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 4  din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului A.G.A., dl. Todoran Liviu 

Emil Nicu să aprobe documentele referitoare la punctele de pe Ordinea de zi a şedinţei Adunării 
Generale a Acţionarilor a S.C. Compania Aquaserv S.A. din data de 18.05.2011, conform 
convocatorului şedinţei: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Dl. consilier Kolozsvari: - având în vedere că Aquaservul este parte a unui 

program mare care e finanţat din fondurile europene, aş propune ca pentru şedinţa viitoare să 
avem o scurtă sinteză privind acest program şi participarea noastră în acest program, ce 
înseamnă pentru oraş. 

Dl. consilier Vlas: - proiectul de hotărâre a fost adoptat. Completarea d-lui 
Kolozsvari este binevenită, compartimentul de specialitate să reţineţi pentru şedinţa viitoare. 

Punctul nr. 5  din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea art. 1 şi 2 din Hotărârea Consiliului local 

municipal nr. 80/25.03.2010 privind proiectul „Sistem de monitorizare pentru siguranţa 
populaţiei”: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
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Punctul nr. 6  din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Contractului de Asociere dintre Municipiul 

Tîrgu Mureş şi Fotbal Club Municipal Tîrgu Mureş pentru sezonul competiţional 2011 – 2012: 
Dl. consilier Benedek: - ştiţi că întotdeauna am susţinut sportul, dar în acest caz 

sunt de acord să ajutăm substanţial activitatea sportivă, dar sunt nişte probleme care ar trebui să 
fie absolut clare. E vorba de sportul de masă şi sportul pentru tineret, trebuie să apară foarte 
marcant o sumă care să fie alocată. Pentru asta susţine consiliul, noi susţinem mişcarea sportivă, 
ca tineretul care vine după noi, să nu meargă la bufet, restaurante, să nu consume droguri, 
băuturi, ci să facă sport. Faţă de sportul de performanţă trebuie să apară foarte marcat, care e 
suma eligibilă, e vorba de tineret, copii, şi eu am mai semnalat urmărirea în toate cele patru 
cazuri, a banilor, să fie vizibil, controlabil şi să apară trimestrial un raport din care putem lua act 
unde s-au dus banii, la ce s-au cheltuit, pentru că într-adevăr e nevoie de sport, şi cineva nu poate 
avea un corp sănătos dacă nu face sport. Eu sunt de acord numai să fie controlabil, vizibil, 
administrarea banilor, şi să fie substanţial susţinut sportul de masă pentru copii şi tineret. 

Dl. consilier Vlas: - în raportul comisiilor de specialitate, toate comisiile au venit 
cu solicitarea ca trimestrial să fie prezentat de către Consiliul de Administraţie un raport 
trimestrial, vis-a-vis de fondurile alocate în zona respectivă. La fel, s-a solicitat de către comisii, 
din sumele alocate, 10% să fie pentru sportul de masă; ceea ce spunea dl. Benedek. 

Dl. consilier Pui: -  în toată lumea echipele se susţin din fonduri private şi nu din 
bani publici. La punctul 6 nu se ţine cont de directiva UEFA potrivit căreia  se interzice alocarea 
de bani publici pentru echipele profesioniste în sezonul competiţional 2011-2012. Dăm foarte 
mulţi bani la sport, 157 miliarde în total. Dăm bani la sport, iar la punctul 15 din ordinea de zi, 
vindem şcoli. Nu înţeleg care e logica. Voi vota împotrivă la punctele următoare. 

Dl. consilier Kolozsvari: - cred că este o discuţie eternă sprijinirea sportului de 
performanţă şi vă spun sincer că eu sunt contrariat cu sumele pe care le acordăm sportului de 
performanţă, dacă este o afacere, atunci să fie respectate legile afacerii şi este o afacere. Din 
păcate, sportul astăzi este o afacere. Nu mă opun acestor asocieri pentru că problema este mult 
mai complexă, mi-am spus punctul de vedere personal, că sunt foarte contrariat cu sprijinul 
pentru sportul de performanţă, sunt însă de acord cu ceea ce a spus dl. Benedek, că trebuie 
neapărat sprijinit tineretul, sportul de masă. 

Propun şi doresc ca în termen de trei luni să facem un concept strategic de sprijinire 
a sportului de performanţă, de aceste asocieri, pentru că nu e posibil şi nu consider că este 
raţional, atunci când avem un buget destul de auster dacă adunăm sumele, acestea sunt foarte 
mari. Atunci când discutăm că retragem anumit sprijin de la handicapaţi, atunci nu e posibil să 
nu judecăm posibilităţile raţionale, etice  şi corecte. 

Dl. primar Florea: - banii de la persoanele cu dizabilităţi vor fi alocaţi în totalitate, 
poate mai mulţi decât au avut. Problema este că afectează personalul angajat al primăriei. Eu nu 
pot avea decât un anumit număr de persoane angajate, ar înseamna să dăm afară din primărie, nu 
e vorba de bani, e alt subiect. Am vrut să fac această clarificare să nu interpreteze cineva că dăm 
bani într-un domeniu şi în altul nu.  

Vreau să vă citesc ceva ce am primit azi-dimineaţă şi am spus că e important. 
Camera de Comerţ din Tîrgu-Mureş vă scrie o scrisoare în care ne spun toată 

legislaţia României, cum este infiinţată, care sunt principiile lor de funcţionare, dar sunt o serie 
de activităţi pe care vor să le deruleze, mai ales cum a apărut şi legea Parteneriatului Public 
Privat şi identifică o serie de acţiuni pe care vor să le inteprindă în imediata perioadă, cu dvs.; 
adică, să propună o serie de activităţi în colaborare cu Primăria, Consiliul judeţean, pentru a găsi 
facilităţi de deschidere de locuri de muncă şi un mediu economic atractiv. Ceea ce putem facem 
azi, să definitivaţi o echipă, preşedinţii comisiilor de buget, comerţ şi urbanism, împreună cu 
secretarul primăriei sau cine doriţi, ei să-şi definitiveze o echipă din cadrul, am văzut că 
semnează aici Gencsi Andras, Eugen Popa, Illes Kalman şi Radu Pescaru, sunt vicepreşedinţii 
alături de preşedintele Camerei şi să putem da azi un răspuns, că onorăm o comisie din consiliu 
local, executiv – doar să punem datele la îndemână şi să începeţi dialogul deja pentru a identifica 
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proiectele  care vreţi să le putem aborda într-o strategie imediată. Asta e rugămintea, vă 
mulţumesc. 

Dl. consilier Vlas: - asta înseamnă un nou punct la materialele de urgenţă, dacă 
domnii consilieri sunt de acord, eu supun la vot; cu componenţa spusă de dl. primar. 

Dl. primar Florea: – poate fi şi alta. 
Dl. consilier Vlas: - supun la vot. 
Cine este pentru?  
Cine este împotrivă?  
Cine se abţine?  
Revenim la punctul 6, unde discuţiile s-au purtat în comisia de buget, ce a reieşit 

din observaţiile comisiilor, ca trimestrial consiliul de administraţie să primească raportul 
respectiv şi suplimentarea sumei cu 10% pentru sportul de masă. 

Dl. consilier Kolozsvari: - în comisia de buget, ....suplimentarea, din suma 
respectivă se alocă 10% pentru sportul de masă.  

Dl. consilier Vlas: - cu această clarificare, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? – 2 voturi (Pui S., Molnar G.) 

  Cine se abţine? – 2 abţineri (Bakos L., Torzsok S.) 
  Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 

 
 
Punctul nr. 7  din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Contractului de Asociere dintre Municipiul 

Tîrgu Mureş şi Clubul Sportiv City’US din Tîrgu Mureş pentru sezonul competiţional 2011 – 
2012: 

Dl. consilier Vlas: - este acelaşi lucru. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 

 Cine este pentru? – 17 voturi 
 Cine este împotrivă? – 2 voturi (Pui S., Molnar G.) 
 Cine se abţine? – 2 abţineri (Bakos L., Torzsok S.) 
 Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Contractului de Asociere dintre Municipiul 

Tîrgu Mureş şi Baschet Club Mureş din Tîrgu Mureş pentru sezonul competiţional 2011 – 2012: 
Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 

 Cine este pentru? – 18 voturi 
 Cine este împotrivă? – 2 voturi (Pui S., Molnar G.) 
 Cine se abţine? – 1 abţinere  (Torzsok S.) 
 Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 1 abţinere. 

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Contractului de Asociere dintre Municipiul 

Tîrgu Mureş şi Clubul Sportiv Universitar din Tîrgu Mureş: 
Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

 Cine este pentru? – 18 voturi 
 Cine este împotrivă? – 1 vot (Pui S.) 
 Cine se abţine? – 2 abţineri (Molnar G., Torzsok S.) 
 Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru, 1 vot împotrivă şi 2 abţineri. 
 Dl. consilier Sita: - dacă vă amintiţi, de un an sau doi de când alocăm aceste sume, 

s-a specificat de la început să se aloce până la 20% din suma respectivă pentru activităţile de 
tineret. Eu vreau să reamintesc că noi toţi facem parte din consiliul director al acestor asociaţii 
unde am votat noi sumele respective. Noi avem obligaţia să urmărim acest lucru şi nu ştiu dacă s-
a ţinut la alte secţii, dar la fiecare ramură sportivă unde avem contract de asociere, ar fi de dorit 
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să se ţină aceste şedinţe şi noi să urmărim îndeaproape repartizarea şi cheltuirea acestor sume 
pentru copii şi tineret şi ar fi cazul să prezinte ei un raport cum s-a cheltuit, de acum înainte să se 
respecte acest lucru, deşi iniţial, când s-au făcut aceste contracte de asociere era menţionat să se 
cheltuiască până la 20% pentru copii şi tineret.  

 
 
 
Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind prelungirea unor contracte de închiriere pentru spaţii cu 

altă destinaţie decât aceea de locuinţă precum şi repartizarea spaţiilor în proprietatea 
municipalităţii: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv, cu o singură 
menţiune ca la art. 8 din hotărâre, repartizarea spaţiului situat în str. Bolyai nr. 18 pentru 
Instituţia Prefectului - Judeţul Mureş, să fie prelungit doar pe perioada recensământului. A fost o 
propunere. Acela era şi scopul.  

Supun la vot poiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
 
Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind reglementarea situaţiei juridice a terenului situat în Tîrgu 

Mureş, str. Stelelor, nr. 6: 
Dl. consilier Vlas: -  raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 

  Cine este pentru? –  21  voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

255/2010 referitoare la concesionarea directă către Kocsis Janos şi soţia Eniko a terenului în 
suprafaţă de 23,01 mp aparţinând Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 

  Cine este pentru? –  21  voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către Oroian Ovidiu Ioan şi 

Oroian Liviu Mihai, a unui teren în suprafaţă de 13,37 mp aparţinând Municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 

  Cine este pentru? –  21  voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 
435/18.12.2007 cu privire la reglementarea procedurii vânzării directe a unor terenuri aflate în 
domeniul privat al Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Vlas: - raportul a patru comisii de specialitate este pozitiv. Comisia 
de comerţ solicită ca la art. să se scoată din text formularea “sau amenajări”. 

Dacă comisia de comerţ îşi menţine solicitarea, supun la vot proiectul de hotărâre. 
  Cine este pentru? –  19  voturi  

Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 2 abţineri (David C., Molar G.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al 

Municipiului Tîrgu Mureş a atelierului situat în Tîrgu Mureş, str. Livezeni, nr. 5 precum şi 
aprobarea vânzării prin licitaţie publică a acestuia: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Îl rugăm pe dl. inspector general Matei să ne dea o explicaţie, fiindcă am văzut că 

în anumite discuţii care s-au perindat în presa locală, probabil că nu am fost informaţi bine şi aş 
vrea să fie mai bine cunoscută situaţia pe care noi o dorim. 

Dl. consilier Matei: - domnule preşedinte, domnilor colegi, nu este vorba de 
vânzarea unei şcoli, este vorba de un spaţiu de învăţământ care în acest moment este folosit de 
către Liceul Electromureş ca şi bază de instruire practică. Este un spaţiu în care sunt 5 
laboratoare şi o sală de clasă, respectiv trei spaţii închiriate din 1982. Aşa cum este prevăzut şi în 
hotărârea de consiliu local la punctul 3 şi cum prevede Legea învăţământului la art. 112 alin. 6, 
schimbarea destinaţiei se poate face doar avizul conform al Ministerului Educaţiei şi Cercetării. 
Desigur, acest aviz trebuie să-l obţinem, dar în condiţia în care, să fie foarte clar, spaţiile pentru 
instruire practică vor fi reamenajate, nu la nivelul anilor 1980, ci la nivelul anului 2011. În 
momentul în care vor exista soluţii pentru acest lucru, desigur vom solicita avizul Ministerului 
pentru shimbarea destinaţiei. Răutăţile acestea  că vindem şcolile, dacă nu sunt funcţionale sau 
sunt depăşite, noi trebuie să găsim soluţia ca acele ateliere sau laboratoare de instruire practică 
să le reamenajăm şi să le aducem la nivelul anului 2011. 

Dl. consilier Kolozsvari: - eu am văzut ceea ce se intenţionează să se facă acolo şi 
sprijin foarte mult acest proiect diun următorul motiv. Noi avem o strategie cu care începem cu 
IBM, să dezvoltăm într-o anumită direcţie preocupările în oraş, locuri de muncă de înaltă 
calificare, care nu sunt de muncitori zilieri, ci locuri de muncă care sunt pretenţioase şi care 
formează o nouă concepţie în acest oraş - dorim ca acest oraş să fie un oraş al ştiinţei, al 
cercetării şi în acest lucru se încadrează foarte bine acea dezvoltare care se intenţionează să se 
facă acolo. Eu aş recomanda că merită văzută o fabrică de medicamente, pentru prima dată am 
văzut  şi eu aşa ceva şi am rămas împresionat de nivelul care se pătrunde şi poate acel nivel, 
încetul cu încetul mai pătrunde şi în altă ramură. 

Dl. consilier Bakos: - spre deosebire de alte dăţi, şi eu voi vota pentru acest 
material, aş sugera, nu ştiu în ce măsură comisia de buget a agreat ideea, în discuţii s-a agreat 
ideea  ca sumele care intră din această vânzare să aibă o destinaţie anume. Ştiu că sunt multe 
fonduri necesare şi în alte părţi, v-aş sugera dacă nu aveţi nimic împotrivă, să dăm o destinaţie 
acestor sume.  

Dl. consilier Pui: - problema este complicată, sunt foarte utile aceste ateliere, 
fluxul de elevi este de 300 până  la 500 elevi pe zi, în liceu există 36 de clase, săli sunt doar 34, 
dacă se ştie bine, laboratorul de informatică este în cadrul internatului, profesorii nu au fost 
consultaţi, nu s-a discutat despre această chestiune nici în consiliul de administraţie al liceului, 
de asemenea, nici elevii nu au fost consultaţi. Dacă se vând aceste ateliere, este desfiinţarea 
liceului, un liceu de prestigiu care a adus premii la olimpiade, concursuri, etc.  

Dl. consilier Kolozsvari: - doresc să clarific un lucru legat de observaţia d-lui 
Bakos care este pertinentă şi corectă, noi avem o hotărâre mai veche în care se prevede că toate 
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aceste vânzări de terenuri intră la achiziţii de terenuri şi dacă vom reuşi să obţinem parcul 
tehnologic. Destinaţia să fie foarte clar hotărâtă, că orice vânzare de teren este pentru cumpărare 
de teren. 

Dl. primar Florea: - domnilor consilieri şi special domnule  Pui, vă rog să 
încercaţi să cunoaşteţi oraşul şi m-aş aştepta la mai multă responsabilitate. Eu ştiu că altceva vă 
mână pe dv. în declaraţii, nu responsbilitate, şi chiar a onora funcţia pe care o ai la un moment 
dat în istoria unui oraş. Sunt unii care nu vor să înţeleagă că promiscuitatea şi aproximaţia şi 
lucrurile trebuie lăsate şi noi trebuie să punem diagnostic corect în această clădire. Aş vrea 
responsabil să fim în măsura în care nu ne batem joc de învăţământ şi a defini numai că e ceva 
vechi în ogradă şi trebuie să-l ţinem acolo.  

Conducerea şcolii  cu care am avut o discuţie, nu a ridicat niciun fel de problemă. 
A defini licee cu profilul ultimilor 25 de ani când se făcea acolo o anumită activitate, nu mai 
corespunde de niciun fel. Erau licee cu profil industrial unde într-adevăr se făceau o brumă de 
practică. Astăzi sunt toate cu profil teoretic şi toţi de acolo o să fie absolvenţi de facutăţi. 
Mergeţi la liceul auto şi vă dau o cârpă să curaţaţi praful de pe calculatoarele de acolo care stau 
de cel puţin 15 ani şi nu le foloseşte nimeni. Vă rog mult să judecaţi raţional  şi să nu ne lăsăm 
influenţaţi de laboratoarele  care cer să ne întoarcem în  promiscuitatea anilor trecuţi. 

Dacă e cazul să facem campusuri universitare de profil, aveţi în decizia dvs. ştiţi că 
am dat trei campusuri  pentru şcoli de renume care vor fi apanajul reformelor în învăţămât. Să nu 
ne amăgim, la Liceul de chimie inventaţi dvs. ceva la clădirea aceea goală, o destinaţie în 
premiile Oscar. Când nu e nimeni acolo, decizi. Oferta vine o dată, beneficiezi de ea şi îţi vezi de 
treabă. 

Nu mai creionaţi idei care ne induc prin laboratoarele politicului. 
Dl. consilier David: - citind expunerea de motive, nu pot fi acord, având în  vedere 

situaţia economico-financiară ne aflăm în situaţia de a identifica noi oportunităţi de a atrage 
venituri către bugetul local. Eu nu sunt pentru a consuma ceea ce au construit cei dinaintea 
noastră. Dacă nu suntem în stare să susţinem clădirile şi avuţia pe care o avem, să ne dăm 
demisia şi să plecăm de aici.  

Există o cerere referitoare la vânzare. Vreau să ştiu ce se va face acolo. Poate să 
face o casă de toleranţă lângă liceu. Vreau să ştiu destinaţia corectă, dacă o vindem. Până atunci, 
nu pot fi de acord cu acest lucru.  

La ora actuală există două contracte de închiriere. Înseamnă că aduc nişte bani. 
Până când pot valorifica o avuţie a oraşului prin închiriere, eu nu sunt de acord cu vânzarea.  

Dl. primar Florea:  - domnule David, mergeţi puţin diferit faţă de ape, unde 
creşteţi preţul de 4 ori şi apoi nu aveţi bani să aduceţi un leu la Târgu-Mureş. Repetă-ţi asta la 
Bucureşti şi atunci o să înţelegeţi responsabilitatea unei decizii. Este valabil şi pentru dv. ce i-am 
spus d-lui Pui. Sunteţi directorul Apelor pe România, în judeţul Mureş nu am văzut niciun leu. 

A aduce 800 de hectare la Tîrgu-Mureş, asta nu e avuţie? Dacă tot o ţii şi cu istoria 
oraşului pe care ţi-am dovedit că nu o cunoşti, dar tot trageţi cheia. Lăsaţi politica la uşă. 

Dl. consilier  Pui: - eu am gândit în primul rând ca profesor şi apoi ca şi consilier, 
ca cetăţean. Sunt 36 de clase în 34 de săli. 

Dl. consilier Vlas: - nu cumva exagerăm mulţi de  aici şi alţii din spate care 
manevrează? Când auzi aşa diferenţe mari. Că este un spaţiu excedentar, eu asta înţeleg, şi vrea 
să se amenajeze  pe noile metode de educaţie şi ateliere, în funcţie de profilul liceului de acolo. 
A veni şi a spune că se desfiinţează o şcoală, cineva a indus în eroare şi presa, diferenţa este prea 
mare din ceea ce discutăm  aici.  

Dl. consilier Pui: - la expunerea de motive nu apare nicio soluţie, unde şi ce se va 
face.  

Dl. consilier Kolzsvari: - am spus clar adineauri ce fel de investiţie se doreşte să se 
facă acolo. Este o greşeală şi am atras atenţia şi celor care au făcut propunerile, că nu se prezintă 
clar la ce investiţie se referă. Acesta a fost motivul pentru care m-am dus să văd depre ce e 
vorba. Ceea ce se vrea să se facă, este o investiţie avansată, este o investiţie care bate exact în 
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direcţia care noi am hotărât ca să fie un oraş al ştiinţei, etc. Acest lucru trebuie ştiut, dacă nu s-a 
formulat suficient de clar avem posibilitatea să întrebăm. 

Trebuie expus clar scopul investiţiei, dar pe noi, acest lucru ne interesează şi dacă 
cineva merge şi vede, atunci se poate şti că în aşa fel este înglobat locul respectiv că este exclus 
să se folosească altceva la şcoală sau la intreprinderea care este alături.  

Când vrem să aducem în oraş orice fel de investiţie care se leagă de medicină,  
sofft, tehnică avansată, etc., acea investiţie trebuie sprijinită de către noi. 

Dl. consilier Vlas: - mulţumesc pentru precizări, cred că a înţeles toată lumea, însă 
v-aş ruga să nu se creadă că  se vinde o şcoală. Eu nu sunt mândru de Tîrgu-Mureş când aud pe 
post că în Tîrgu-Mureş se vând şcoli de către consiliul local. Nu e de vină presa, aşa au primit ei  
de undeva. Noi nu vindem şcoli, facem o reorganizare a atelierelor pe profilul actual al liceului. 
S-a spus de către dl. inspector general şi trebuie să ne înţelegem cu ce mesaj ieşim noi de aici 
faţă de populaţia din Tîrgu-Mureş şi din ţară. 

Dl. consilier Matei: - haideţi să lămurim problema. Acolo este un complex şcolar: 
grădiniţă, internat, cantină, un corp de ateliere şi corpul principal, deci, clădirea principală. În 
acele spaţii de învăţământ şi la ora actuală sunt chiriaşi; şi în ateliere şi în grădiniţă. Trebuie să 
reorganizăm şi să regândim spaţiile, avem posibilitatea să reorganizăm atelierele sau 
laboratoarele acelea  la standardele corespunzătoare anilor în care trăim. Asta se doreşte. Sunt de 
acord şi eu că în expunerea de motive nu s-a specificat că se reorganizează activitatea de acolo şi 
o parte din banii respectivi nu aşteptăm să-i obţinem ca să-i alocăm pentru reamenajare, trebuie 
să o face înainte. Nu putem obţine un aviz de la minister pe o situaţie confuză. 

D-na secretar Cioban: - fiecare dintre dvs. aveţi o adresă de la Sandoz  în care se 
vorbeşte despre  Centru european de calitate şi toate elementele care vă interesează în ceea ce 
priveşte această investiţie, cu valori, cu calităţi, standarde, etc. 

Dl. viceprimar Csegzi: - ca profesor, viceprimar şi cetăţean, data trecută nu am 
votat acest material, fiindcă am fost nelămuriţi cu anumite lucruri, că nu am vorbit cu 
conducerea liceului, a societăţii, că nu am avut părerea Inspectoratului şcolar, a Ministerului, etc. 
Între timp, a fost în Tîrgu-Mureş conducerea societăţii de la Bucureşti, o delegaţie oficială 
formată din 4 sau 5 persoane unde s-a prezentat proiectul dânşilor, am cerut să fie în scris şi 
acest material şi am înţeles că este în dosar, în care în urma brendului anunţat de Tîrgu-Mureş în 
programul Oraş Digital că sănătatea, că farmacia, va fi una din ramurile care vor trage economia 
în gândirea pe care o avem acum la nivelul municipiului, dânşii au reacţionat imediat şi ar dori 
să dezvolte cercetare. Sunt a doua societate în Tîrgu-Mureş care investeşte la nivelul milioanelor 
de euro în cercetare în domeniul farmaceuticii. Mai este o altă societate care a venit cu ani în 
urmă cu mai multe milioane, au făcut investiţii importante, se creează peste 50 de locuri de 
muncă într-un spaţiu şi dânşii şi-ar dori un spaţiu mai mare, acum este o altă conducere decât 
acum 10 ani când au venit şi au investit la Tîrgu-Mureş în zona aceea mai închisă şi atunci am 
avut discuţiile legat de ocuparea spaţiului verde, există o colaborare cu municipiul şi pe 
subiectul teren de joacă şi amenajări de spaţii în zona respectivă, acum din partea investitorului 
au ok pentru această investiţie, au nevoie de spaţii. Spaţiul acesta care se cere este un spaţiu la 
care şcoala poate să renunţe, am avut discuţii atât cu conducerea şcolii cât şi cu Inspectoratul 
şcolar, şi se doreşte o colaborare cu această instituţie de învăţământ. Am avut zilele trecute şi o 
întâlnire cu d-na director din Tîrgu-Mureş a societăţii respective, eu ştiu că o serie de lucruri s-
au povestit la comisii, poate că nu toată lumea a participat le şedinţele comisiei şi nu are toate 
informaţiile, dar eu cred că astăzi materialul este suficient de bine argumentat  ca să putem vota 
pentru. 

Dl. primar Florea: - domnilor consilieri, numai cine nu a vrut nu cunoaşte intenţia 
mediului de afaceri de acolo şi dialogul cu primăria de aproximativ doi ani de zile, care continuu 
a avut grija spaţiului verde. Nu o să ezit nicio clipă în momentul în care va trebui să vând ceva 
pentru un scop nobil, ca oraşul să câştige, voi propune consiliului local cu toată 
responsabilitatea. Aşa mi se pare corect şi de asta suntem aici; nu slugile cuiva. În primul rând 
puneţi cetăţeanul şi oraşul înaintea intereselor care vă dictează anumite lucruri care ar putea să 
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plaseze oraşul în spate. Dl. Kolozsvari a clarificat, e un centru de cercetare în domeniul 
farmaceutic, adiacent unui centru.  

Ce mă intrigă cel mai tare, nivelul de ipocrizie de-a dreptul insuportabil pentru 
zona în care trăim, dar pe care încercăm să ne-o manifestăm în alte locuri altfel. Nu v-am văzut 
niciodată atât de incisivi în momentul în care s-au vândut într-adevăr patrimoniul oraşului. Nu v-
am văzut incisivi când aţi vândut o parte de aici în consiliul local, averi ale oraşului. Nu v-am 
văzut niciodată punând umărul la a aduce patrimoniul oraşului acasă. Domnule David, vă dau 
mandat aici în consiliu, să demonstraţi oraşului că veţi aduce cele 14 hectare  ca să nu se fure. 
De undeva de prin ministerul respectiv. 14 hectare de teren în municipiul Tîrgu-Mureş, zonă 
centrală care va fi parcul municipal. Au spus că nu ne vor da caii, nu avem nevoie de cai, să-i 
ţină dânşii; avem nevoie de teren. Când s-au pus adevăratele probleme patrimoniale, nu vă faceţi 
că nu ştiţi că a ajuns o parte din învăţământul sau industria românească unde a vrut Petre 
Roman; un morman de fiare vechi.  

Să nu vă imaginaţi, domnule Pui, mergeţi să vedeţi dacă Liceul agricol mai are 
profil de prefabricate cârnaţi sau  dacă mai iese un copil cu înalte studii de agricultură, sau la 
Grup şcolar auto, dacă se mai fac ateliere de maşini şi şcoli de şoferi, şcolile sunt într-o mare 
parte anacronice, în sensul unor anexe, nu şcoala în sine. Nu mai daţi semnale apocaliptice la 
nişte televiziuni de buzunar.  

Nu voi ezita nicio clipă, dacă trebuie un lucru făcut acum, să pedepsim 
târgumureşenii că numai aşa vrea cineva.  

Dl. consilier Balint: - problema este că ar fi benefic ca în acest proiect de hotărâre 
să fie  cuprins ceea ce a spus dl. inspector general Matei, adică să avem o garanţie că într-adevăr 
o sumă oarecare va fi alocată pentru modernizarea şcolii. Ce e necesar; cumva să apară într-o 
propoziţie în sensul acesta. 

Dl. consilier David: - puteţi să vă uitaţi, domnule primar, că de 7 ani eu nu am 
votat nicio vânzare de patrimoniu. Luaţi hotărârile din 2004 încoace şi o să vedeţi că nu am votat 
pentru nicio vânzare. În prima legislatură, 2000-2004 am mai votat, pentru că mă gândeam că vă 
ţineţi cuvântul. Şi la ultima şedinţă am cerut să-mi spuneţi situaţia contului pe care-l invocaţi şi 
acum la art. 3, că banii vor fi viraţi într-un cont de venituri separate cu destinaţia cumpărării de 
terenuri. Doamna Kiss să-mi prezinte extrasul de cont, cu câţi bani avem acolo, din momentul în 
care acest consiliu a hotărât obligativitatea de a vira aceşti bani în contul respectiv. Dvs. nu aţi 
venit niciodată cu o situaţie.  

Dl. consilier Vlas: - cu cele propuse în cadrul şedinţei noastre, cu destinaţia 
banilor, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Pui S., David C., Molnar G.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Torzsok S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi o abţinere. 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al 

Municipiului Tîrgu Mureş a terenului situat în Tîrgu Mureş, str. Mureşului, nr. 8 precum şi 
aprobarea vânzării acestuia către S.C. Silva Construction S.R.L.: 

Dl. consilier Vlas: - comisiile de specialitate au solicitat introducerea unui articol 
nou care să specifice că sumele încasate cu titlu de preţ din vânzarea terenurilor să fie virate într-
un cont de venituri separat cu destinaţia de terenuri…….. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (David C.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Bakos L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru, 1 vot împotrivă şi o abţinere. 
Punctul nr. 17 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 16 
din 28.01.2010 prin care s-a aprobat trecerea din domeniul public în domeniul privat al 
municipiului Tîrgu-Mureş a terenului situat în Tîrgu-Mureş, str. Livezeni nr. 7 precum şi 
vânzarea acestuia către SC SANDOZ SRL: 

Dl. consilier Vlas: -  raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? – 2 voturi (David C., Molnar G.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Bakos L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi o abţinere. 
Punctul nr. 18  din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind vânzarea imobilului împreună cu terenul aferent situat în 

Tîrgu Mureş, str. Aurel Filimon, nr. 22/10: 
Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (David C.) 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi 1 vot împotrivă. 
Punctul nr. 19  din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind trecerea în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu 

Mureş a unui bun imobil supus executării silite, aflat în proprietatea S.C. Sumel Maşini de Calcul 
S.R.L. Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 20  din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea încetării contractului de asociere dintre 

Municipiul Tîrgu Mureş şi S.C. Contranscom Benţa S.R.L. referitor la realizarea obiectivului 
„Casa Vârstnicilor”: 

Dl. consilier Vlas: - comisia juridică are o menţiune, şi anume, să nu fie schimbată 
destinaţia iniţială. Celelalte patru comisii au raportul de specialitate pozitiv. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? – 2 voturi (Bakos L., Molnar G.) 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Pui S., David C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 21 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind completarea unei poziţii din Hotărârea Consiliului local 

municipal nr. 125/2001 referitoare la modificarea şi completarea inventarului bunurilor ce 
constituie domeniul public al Municipiului Tîrgu Mureş, aprobat prin Hotărârea Consiliului local 
municipal nr. 213/1999: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Molnar G.) 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi 1 vot împotrivă. 
Punctul nr. 22 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind cuprinderea în contractul de delegare a gestiunii încheiat 
cu S.C. Compania Aquaserv S.A. a noilor mijloace fixe aferente Serviciului de alimentare cu apă 
şi canalizare, realizate urmare a finalizării investiţiilor finanţate din bugetul local, recepţionate în 
perioada 2007 – 2010: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 23 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind acceptarea unei donaţii şi trecerea unui teren în 

proprietatea Municipiului de la Sala Petrică Mihai şi soţia Maria Daniela, Hurubă Ioan Mircea şi 
soţia Anamaria Iulia, Luca Teodor Dumitru şi soţia Daniela, Cioloboc Daniel Horaţiu şi soţia 
Mihaela Camelia, Itu Rareş Florentin şi soţia Felicia: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 24 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind acceptarea unei donaţii şi trecerea unui teren în 

proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş de la Pogăcean Florin Flavius: 
Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 25 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind revizuirea indicatorilor urbanistici reglementaţi prin 

regulamentului local de urbanism aferent ”Plan Urbanistic Zonal  conversie funcţională zonă din 
UTR în vederea construirii unei locuinţe unifamiliale S+P+M, str. Prutului, fn” aprobat prin 
Hotărârea Consiliului local nr. 134/29.04.2010 beneficiari: Bârsan Sebastian şi Bârsan Sanda 
Rodica: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 26 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei ”Plan Urbanistic Zonal -

modificare coeficienţi urbanistici în vederea extinderii centrului medical, str. Gh. Marinescu, nr. 
8A” şi a regulamentului local de urbanism aferent beneficiar Trâmbitaş Călin Adrian - S.C. 
”Mediab” S.R.L.: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
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Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 27 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei ”Plan Urbanistic Zonal -

reconformare zonă şi lotizare teren pentru construire locuinţe unifamiliale, str. Ceangăilor, nr. 9 
şi Cotitura de Jos nr. 13L” şi a regulamentului local de urbanism aferent beneficiari: Cherteş 
Emil, Cherteş Domnica, Lazăr Dumitru Demirel şi Lazăr Doina Olimpia: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 28 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei ”Plan Urbanistic Zonal -

stabilire reglementări pentru construire locuinţă unifamilială, str. Bethlen Gabor, nr. 4A” şi a 
regulamentului local de urbanism aferent beneficiari Cazan Nicolae Claudiu şi Cazan Daniela: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 29 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei ”Plan Urbanistic de Detaliu-

studiu de amplasament pentru construire casă de locuit P+M,  str. Nordului, nr. 15” beneficiar 
Baciu Avram: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Există o Notă a 
d-nei secretar în care se propune un nou articol. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 30 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind stabilirea cuantumului unui onorar avocaţial: 
Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 1  abţinere  (Molnar G.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 31 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea completării Hotărârii Consiliului local 

municipal nr. 33/10.02.2011 referitoare la unele măsuri în administrarea pieţelor din Municipiul 
Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Vlas: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
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Materiale  în  regim  de  urgenţă 
 
Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind acceptarea unei donaţii şi trecerea unui teren în 

proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş de la Comes Virgil, Comes Ovidiu Alexandru, Andrei 
Monica Rozalia, Cotoară Diana Monica, Comes Cecilia Anca, Marta Ioan şi soţia Maria, Kutasi 
Attila şi soţia Reka, Suciu Iulian Claudiu şi soţia Gabriela Dana, Danciu Radu Stelian şi soţia 
Maria Iuliana, Moldovan Septimiu Traian şi soţia Margareta: 

Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind acceptarea unei donaţii şi trecerea unui teren în 

proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş de la Făgăraş Petru şi soţia Anişoara: 
Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru finanţarea proiectelor 

culturale care se vor desfăşura în anul 2011: 
Dl. consilier Kolozsvari: - o singură observaţie, noi votăm aceste proiecte 

culturale, însă avem restanţă la proiectele culturale de anul trecut, anumite plăţi, şi aş ruga 
executivul ca aşa cum are grijă de sport, de alocaţiile respective, neapărat aceste alocaţii la 
proiecte culturale, am intervenit de câteva ori la Direcţia economică, să fie respectate dacă nu 
putem plăti integral că nu avem bani, măcar plătim eşalonat, dar să respectăm şi aceşti oameni 
exact la fel cum facem în altă parte. 

Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind numirea d-lui Ghere Vasile în calitate de reprezentant al 

Consiliului local municipal Tîrgu Mureş în Dosar nr. 2779/102/2010 al Tribunalului Mureş: 
Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 5 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind acordarea distincţiei „Pro Urbe”, pentru unele 

personalităţi cu ocazia „Zilelor tîrgumureşene”, ediţia a XV-a, 2011. 
Dl. consilier Kolozsvari: - propunerea pentru această distincţie am făcut-o eu, 

fiind vorba de un om care lucrează cu noi în Tîrgu-Mureş de aproape 20 de ani şi este un om 
absolut deosebit, care consider că atât prin activităţile desfăşurate, dar şi prin comportarea 
umană, prin sensibilitatea umană, prin dorinţa de a ajuta pe unde este posibil, merită să-l atragem 
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şi mai mult de partea noastră, în special atunci când dorim să facem investiţii. E vorba de Simon 
Berger. 

Dl. consilier Bakos: - aceasta va fi lista persoanelor?  Nu ar fi mai corect să nu 
discutăm la fiecare şedinţă câte o persoană? La şedinţa trecută am înţeles că a fost vorba de două 
personalităţi cărora li s-a acordat cu totul excepţional. Eu v-aş propune ca cei care vor primi 
distincţia Pro Urbe, să primească în cadrul Zilelor târgumureşene şi să fie în urma discuţiei, 
conform uzanţelor, cu cetăţeni de onoare şi ceilalţi candidaţi. Aşa, la fiecare şedinţă să discutăm 
câte o distincţie Pro Urbe, nu ştiu dacă procedural şi etic este corect. Nu am înţeles graba. Aş 
sugera să le discutăm în cadrul şedinţei în care stabilim Cetăţenii de Onoare şi cei care vor primi 
distincţia Pro Urbe. 

Dl. consilier Vlas: - dacă a fost pusă acum în discuţie problema aceasta, v-aş ruga 
să nu o lăsăm deoparte, fiindcă aducem atingere imaginii persoanei respective. Aveţi dreptate că 
trebuiau toate o dată. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 20 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 1 abţinere (Bakos L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 6 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind  revocarea art. 4 al Hotărârii Consiliului local municipal 

nr. 113/31.03.2011 referitoare la unele măsuri în aplicarea Legii nr. 448/2006 privind asistenţii 
personali. 

Dl. consilier Vlas: - avem în mape varianta II. 
Dl. cosilier Bakos: - eu îmi menţin părerea că această hotărâre este în continuare în 

contradicţie cu Legea 448/2006, cum este semnalat şi de către dl. prefect, iar prin faptul că 
revocăm acel articol din luna trecută, aceste persoane nu vor beneficia nici măcar de acel ajutor 
de care am spus noi. Teoretic, aceste persoane din 15 mai rămân fără loc de muncă, urmând ca 
poate la o altă dată şi la altă discuţie să primească ceva de la noi. 

Dl. viceprimar Maior: - varianta II scrie ”Se revocă H.C.L. nr 113/2011”, deci, ce 
au avut asistenţii sociali până acum rămâne valabil, totul este conform înţelegerii pe care am 
avut-o cu oamenii.   

Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre – varianta II. 
Cine este pentru? – 20 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru. 
(Nu a votat d-na consilier Georgescu M.)  
Punctul nr. 7 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută 

pentru o delegaţie din partea Consiliului local Tîrgu-Mureş, cu ocazia deplasării la 
Szeged/Ungaria, în perioada 20-22 mai 2011. 

Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 8 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută 

pentru o delegaţie din partea Consiliului local Tîrgu-Mureş, cu ocazia deplasării la 
Zalaegerszeg/Ungaria, în perioada 12 - 15 mai 2011: 

Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
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Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 9 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în administrarea unor centrale termice: 
Dl. viceprimar Csegzi: - este vorba de o situaţie care se formulează din două 

motive. În primul rând, centralele termice care au rămas cândva în administrarea  Energomur în 
urma procedurilor de insolvenţă, nu se mai poate să producă energie termică şi apă caldă şi ne-
au semnalizat acest lucru că de la 1 mai doresc să sisteze furnizarea acestor servicii. Pe de altă 
parte, avem încă câteva centrale termice unde destul de mulţi au rămas în sistem şi care 
beneficiază de serviciile centralelor termice în regim de centrală termică în sistem, în consecinţă, 
şi dânşilor trebuie să le  dăm o şansă de a rămâne în sistemul unitar. Trebuie să procedăm la 
nişte proceduri de licitaţie pentru a găsi noul operator pentru acestea, dar trebuie să avem o 
situaţie intermediară de a da unui operator pe o perioadă  de 2-3 luni cât putem demara şi 
definitiva procedura de licitaţie, unui operator autorizat. În momentul de faţă, Energomur nu mai 
poate să execute astfel de sarcini, în consecinţă, procedura ar fi să dăm la Locativ ca societate 
comercială, această sarcină şi pentru o perioadă de trei luni să asigure acest interimat cu un 
operator autorizat în Tîrgu-Mureş. 

Dl. consilier David: - cine va fi acest operator autorizat, pentru că Locativul nu are  
toate autorizaţiile. Aduceţi pe cineva în oraş? 

Dl. viceprimar Csegzi: - nu. Probabil că R.F.V. poate să fie acea persoană juridică, 
pentru că Energomurul şi-a pierdut acest drept şi suntem într-o situaţie de constrângere. Noi 
trebuie să demarăm procedurile de licitaţie.     

Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 2 abţineri (Pui S., David C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 10 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind desemnarea unui mandatar judiciar în cauzele privind 

anularea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 104/31.03.2011. 
Dl. consilier Vlas: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 1 abţinere (Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu a votat dl. consilier Precup V.) 
Punctul nr. 11 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind constituirea unei Comisii de analiză şi propuneri pentru 

stabilirea condiţiilor  încheierii unui parteneriat  cu Camera de Comerţ şi Industrie Mureş: 
Dl. consilier Vlas: - aţi formulat propunerea  pentru Camera de Comerţ? Am supus 

la vot. 
Dl. viceprimar Maior: – să fie preşedinţii de comisii sub conducerea d-lui Csegzi. 
Dl. primar Florea: - şi un jurist.  
Dl. consilier Vlas: - deci, dl. viceprimar Csegzi şi preşedinţii celor cinci comisii. 
Supun la vot. 
Cine este pentru? – 21 voturi  (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Propunerile au fost aprobate cu unanimitate de voturi. 
Dl. consilier Vlas: - vă rog să faceţi propuneri pentru preşedinte de şedinţă  



 16

Dl. consilier Benedek: -  propun pe  dl. consilier Kolozsvari Zoltan preşedinte al 
şedinţei viitoare. 

Dl. consilier Vlas: - supun la vot propunerea care s-a făcut. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Cu 18 voturi pentru a fost ales dl. consilier Kolozsvari Zoltan preşedinte al şedinţei 

viitoare. 
Dl. viceprimar Csegzi: - doresc să vă informez asupra situaţiei de la Energomur, 

avem un material prezentat de către societatea de insolvenţă cu câteva  concluzii, avem şi 
concluziile Curţii de Conturi în ceea ce priveşte activitatea ultimilor trei ani în societatea 
Energomur şi dacă aveţi răbdare vă spun câteva concluzii, dacă nu, materialele în complexitatea 
lor se găsesc la mine şi puteţi să le consultaţi, ca să aveţi o viziune de ansamblu asupra situaţiei. 
În aceste concluzii, ca termeni generali pot să vă spun că s-au ridicat probleme de finanţare, s-au 
ridicat probleme în ceea ce priveşte deciziile consiliului în anumite situaţii, noi deja avem şi o 
corespondenţă cu juridicul atât din partea societăţii de insolvenţă cât şi din partea executorului. 
Ca să nu intru în detalii de cifre, de comentarii, pentru că aşa e superficial să vă prezint, am 
materialul la mine şi vă stă oricând la  dispoziţie. 

Dl. primar Florea: - domnilor consilieri, am înţeles că d-na preşedintă e plecată, dar 
să nu uitaţi de începerea dialogului privind terenurile pe care ni le-au luat şi propun ca dl. David 
să conducă delegaţia Consiliului local. De asemenea, vă invit la deschiderea sezonului estival 
2011, la acest sfârşit de săptămână. Facem în fiecare an şi cred că târgumureşenii care ştiu să 
aprecieze, vă caută cu privirea. De asemenea, la sfârşitul săptămânii viitoare va fi Raliul Tîrgu-
Mureş când ştiţi bine, oraşul devine în centrul atenţiei pentru trei zile şi v-aş ruga, ca niciodată s-
au anunţat foarte multe delegaţii, aproape record de participare şi avem o superspecială în Tîrgu-
Mureş. 

IBM, pentru cunoscători, am luat legătura cu toate universităţile din Tîrgu-Mureş, 
pentru că nu se ştie de unde vine ideea, la fel şi cu universităţile din judeţele limitrofe Cluj, 
Braşov, Sibiu, Alba Iulia, pentru gruparea de cercetători care încep deja de  săptămâna viitoare. 

Transmiteţi în laboratoarele politicului că noi mai facem şi altceva şi nu am dat niciun 
leu din averea oraşului la clubul de fotbal. 

   
Ordinea de zi fiind epuizată, vă mulţumesc pentru participare.  

 
Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local 

se încheie. 
 
 
 

dl. consilier Vlas Florin  - preşedinte de şedinţă _______________ 
jrs. Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu-Mureş _______ 

 
 

 
 

 
 


